

Payments System

نظام المدفوعات

The 'payments system' refers to arrangements which allow consumers, businesses and other organizations to transfer funds usually held in an account at a financial institution to one another. It includes the payment instruments – cash, cards, cheques and electronic funds transfers which customers use to make payments – and the usually unseen arrangements that ensure that funds move from accounts at one financial institution to another.

يشير "نظام المدفوعات" إلى الترتيبات التي تسمح للمستهلكين والشركات والمؤسسات الأخرى بتحويل الأموال المحتفظ بها عادةً في حساب في مؤسسة مالية إلى بعضها البعض. ويشمل أدوات الدفع - النقد والبطاقات والشيكات وتحويلات الأموال الإلكترونية التي يستخدمها العملاء لإجراء المدفوعات - والترتيبات غير المرئية عادةً التي تضمن انتقال الأموال من الحسابات في مؤسسة مالية إلى أخرى.

Types of Payment Systems

- Cash
- Personal Cheque (check)
- Debit Card
- Credit Card

- النقد
- الشيك الشخصي
- بطاقة الخصم
- بطاقة الائتمان

1. Cash (bills and change): Cash is one of the most common ways to pay for purchases. Both paper money and coins are included under the larger category of "cash." While cash has the advantage of being immediate, it is not the most secure form of payment since, if it is lost or destroyed, it is essentially gone. There is no recourse to recoup those losses.

١. النقد (الفواتير والتغييرات): النقد هو أحد أكثر الطرق شيوعًا لدفع ثمن المشتريات. يتم تضمين كل من النقود الورقية والعملات المعدنية تحت فئة أكبر "النقدية". على الرغم من أن النقد يتمتع بميزة كونه فوريًا ، إلا أنه ليس أكثر طرق الدفع أمانًا لأنه في حالة فقده أو إتلافه ، فقد انتهى بشكل أساسي. ليس هناك من سبيل لتعويض تلك الخسائر.

2. Personal Cheque (check): These are ordered through the buyer's account. They are essentially paper forms the buyer fills out and gives to the seller. The seller gives the cheque to their bank, the bank processes the transaction, and a few days later the money is deducted from the buyer's account. With the increasing trend toward fast payment, cheques are seen as slow and somewhat outdated.

٢. الشيك الشخصي (الشيك): يتم طلب هذه الشيكات من خلال حساب المشتري. إنها في الأساس نماذج ورقية يملأها المشتري ويعطيها للبائع. يعطي البائع الشيك إلى مصرفه ، ويقوم البنك بمعالجة المعاملة ، وبعد بضعة أيام يتم خصم الأموال من حساب المشتري. مع الاتجاه المتزايد نحو الدفع السريع ، يُنظر إلى الشيكات على أنها بطيئة وعفا عليها الزمن إلى حد ما

3. Debit Card: Paying with a debit card takes the money directly out of the buyer's account. It is almost like writing a personal cheque, but without the hassle of filling it out.

٣. بطاقة الخصم: الدفع ببطاقة الخصم يأخذ المال مباشرة من حساب المشتري. يكاد يكون الأمر أشبه بكتابة شيك شخصي ، ولكن دون عناء تعبئته.

4. Credit Card: Credit cards look like debit cards. But paying with a credit card temporarily defers the buyer's bill. At the end of each month, the buyer receives a credit card statement with an itemized list of all purchases. Therefore, rather than paying the seller directly, the buyer pays off its bill to the credit card company. If the entire balance of the bill is not paid, the company is authorized to charge interest on the buyer's remaining balance. Credit cards can be used for both online purchases and at physical retailers.

٤. بطاقة الائتمان: تبدو بطاقات الائتمان مثل بطاقات الخصم. لكن الدفع ببطاقة ائتمان يؤجل مؤقتاً فاتورة المشتري. في نهاية كل شهر ، يتلقى المشتري كشف حساب بطاقة ائتمان مع قائمة مفصلة بجميع المشتريات. لذلك ، بدلاً من الدفع للبائع مباشرةً ، يدفع المشتري فاتورته لشركة بطاقة الائتمان. إذا لم يتم دفع كامل رصيد الفاتورة ، يحق للشركة فرض فائدة على الرصيد المتبقي للمشتري. يمكن استخدام بطاقات الائتمان في كل من عمليات الشراء عبر الإنترنت وتجار التجزئة الفعليين.